

The University of Vechta would like to staff the

**Höffmann-Lectureship
for Intercultural Competence**

from the 1st of October, 2011 to the 30th of September 2012

The lectureship is financed by a stipend that will permit a junior academic from an African university or research institute (sub-Saharan Africa) to carry out research at the University of Vechta. The accepted lecturer will carry out a research project within the field of Intercultural Competence. The lecturer should plan on being an active member of the University of Vechta by taking part in interdisciplinary exchange with its academics and students as well as by participating in events (lectures, tutorials, workshops etc.), which are part of the courses offered, and by addressing the general public.

Applicants must seek a doctoral degree or carry out similar academic work (publications, research projects). Applicants from all academic fields are welcome to apply. The proposal for topic of research can be from the applicant's respective academic field such as social sciences (sociology, political science, educational science, psychology, social work, sports science, gerontology, peace science etc.) and cultural sciences (philosophy, theology/religious studies, ethnology, ethology, linguistics, historical science, art, music etc.)

The lectureship will be financed by a monthly stipend in the amount of 1,500.00 euros. Applicants will receive financial assistance for travel costs upon proper application. The lecturer will be able to use university facilities and will be assisted by a student assistant.

Höffmann-Reisen GmbH is sponsoring the stipend. For more information concerning the structure of the program as well as the allocation and arrangement of the stipend, please visit the University of Vechta's homepage at <http://www.uni-vechta.de/einrichtungen/wissenschaftliche-einrichtungen/institute-faecher/ikt/kath-theologie/lehrende/spiegel/foren/forum-interkulturelle-kompetenz/>

Applicants must submit a project proposal including a work schedule and timetable (about 5-10 pages) as well as two letters of reference from certified academics along with the application (as well as a CV with passport photograph, professional history, and list of publications). Please send applications to Prof. Dr. Egon Spiegel by the 15th of June 2011. For questions contact: egon.spiegel@uni-vechta.de

University of Vechta
Höffmann-Lectureship for Intercultural Competence
Prof. Dr. Egon Spiegel
Postfach 1553
D-49364 Vechta, Germany

An der Universität Vechta (University of Vechta) ist die

**Höffmann-Dozentur
für Interkulturelle Kompetenz**

für den Zeitraum 01.10.2011 – 30.09.2012 zu besetzen.

Die Dozentur basiert auf einem Stipendium, mit dem einer (Nachwuchs-)Wissenschaftlerin / einem (Nachwuchs-)Wissenschaftler einer afrikanischen Universität bzw. Forschungseinrichtung (Subsahara-Afrika) ein Forschungsaufenthalt an der Universität Vechta ermöglicht wird. Es soll ein Forschungsprojekt zu einer Fragestellung aus dem Themengebiet Interkulturelle Kompetenz durchgeführt werden. Die Dozentin/der Dozent soll in einen interdisziplinären Austausch mit den Wissenschaftlerinnen/Wissenschaftlern und Studierenden der Universität Vechta treten und sich mit Veranstaltungen (Vorträgen, Seminaren, Workshops etc.), die zum Teil in das Lehrangebot integriert werden, sich aber auch an eine interessierte Öffentlichkeit wenden, in das wissenschaftliche Leben der Universität Vechta einbringen.

Voraussetzung für eine Bewerbung ist die Promotion oder sind vergleichbare Leistungen (Publikationen, Forschungsprojekte). Bewerben können sich Vertreterinnen/Vertreter unterschiedlicher Disziplinen. Entsprechend der jeweiligen Herkunftsdisziplin kann der Ansatz für das Forschungsprojekt zur Interkulturellen Kompetenz beispielsweise Fragen aus den Sozialwissenschaften (Soziologie, Politikologie, Erziehungswissenschaften, Psychologie, Soziale Arbeit, Sportwissenschaft, Gerontologie, Friedenswissenschaft usw.) und Kulturwissenschaften (Philosophie, Theologie/Religionswissenschaft, Ethnologie, Ethologie, Sprachwissenschaft, Geschichtswissenschaft, Kunst, Musik usw.) betreffen.

Die Dozentur wird mit einem Stipendium in Höhe von monatlich 1.500,00 € durchgeführt. Eine Unterstützung für die Kosten der An- und Abreise kann auf Antrag gewährt werden. Die Dozentin/Dozent kann die Infrastruktur der Universität Vechta nutzen und wird durch eine Studentische Hilfskraft unterstützt.

Das Stipendium wird ermöglicht durch Sponsoring der Höffmann-Reisen GmbH.

Nähere Informationen zur Konzeption des Programms und zur Vergabe sowie Durchführung des Stipendiums sind auf der Homepage der Universität Vechta (<http://www.uni-vechta.de/einrichtungen/wissenschaftliche-einrichtungen/institute-faecher/ikt/kath-theologie/lehrende/spiegel/foren/forum-interkulturelle-kompetenz/>) veröffentlicht.

Den Bewerbungsunterlagen (u.a. Lebenslauf mit Passfoto, Wissenschaftlicher Werdegang, Publikationsliste) sind eine Projektskizze einschließlich Arbeits- und Zeitplan (ca. 5-10 Seiten) sowie zwei Referenzen von ausgewiesenen Wissenschaftlerinnen/Wissenschaftlern beizufügen. Die Bewerbung ist bis zum 15.06.2011 an den Wissenschaftlichen Leiter des Programms, Prof. Dr. Egon Spiegel (für Rückfragen erreichbar: egon.spiegel@uni-vechta.de), zu richten:

Universität Vechta
Höffmann-Dozentur für Interkulturelle Kompetenz
Herrn Prof. Dr. Egon Spiegel
Postfach 1553
D-49364 Vechta
Deutschland